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Zápis  
z 4. zasedání Akademického senátu UHK dne 17. května 2023 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Lukáš Vízek, dr. Jan Květina, dr. Libuše Svobodová, doc. Jiří 
Lipovský, dr. Mária Hromadová, dr. Richard Thér, doc. Jana Ondráková, dr. Karel Mls, doc. Václav 
Bělík, dr. Jakub Toman, Bc. Michal Pajer, Petra Skořepová, Mgr. Barbora Borůvková, Mgr. Dominik 
Šípoš, Lukáš Hromek, Bc. Jiří Drtina, Mgr. Veronika Skoupilová, Bc. Anna Fliegerová. 
 
Připojeni online: Tereza Jelínková, Simona Růžičková, Mgr. Jiří Kos, Bc. Zuzana Pavlasová.  
 
Omluveni: doc. Martin Paleček. 
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, 
doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, dr. Michal Strobach, prorektor, 
Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, prof. František Vaníček, děkan PdF, dr. Jan 
Prouza, děkan FF, doc. Jan Kříž, děkan PřF, doc. Pavel Trojovský, proděkan PřF, prof. Štěpán 
Hubálovský, PřF, Ing. Romana Albrechtová, tajemnice PdF, Ing. Eva Špalovská, vedoucí EO, 
dr. Pavla Dočekalová, rektorát, Mgr. Jakub Novák, vedoucí odd. propagace a komunikace, a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 24 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22 členů (KAP 10 a SK 12 členů).  
 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor).  

2) Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor).  

3) Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
na UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

4) Bilanční zpráva o plnění Plánu realizace strategického záměru UHK pro rok 2022 
(předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

5) Institucionální podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace v roce 
2023 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

6) Oznámení o záměru zřízení věcného břemene (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
7) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2023 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2024 - 

2025 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
8) Různé: 

a. Informace k financování rekonstrukce budovy C (předkládá prof. Ing. Kamil 
Kuča, Ph.D., rektor). 
  

Doc. Tomášková vznesla požadavek na změnu pořadí bodů a Bc. Pajer na doplnění programu 
zasedání AS UHK o následující bod do Různého. 
Program zasedání AS UHK v pozměněné verzi byl navržen následovně:  
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1) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2023 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2024 - 
2025 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

2) Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor).  

3) Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor).  

4) Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
na UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

5) Bilanční zpráva o plnění Plánu realizace strategického záměru UHK pro rok 2022 
(předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

6) Institucionální podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace v roce 
2023 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

7) Oznámení o záměru zřízení věcného břemene (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
8) Různé: 

a. Informace k financování rekonstrukce budovy C (předkládá prof. Ing. Kamil 
Kuča, Ph.D., rektor). 

b. Fungování Etické komise UHK (předkládá Bc. Michal Pajer, předseda SK AS 
UHK). 

 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 1 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
Program 4. zasedání AS UHK byl schválen v pozměněné verzi. 
 
 
Bod 2. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2023 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2024 - 
2025 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča sdělil, že rozpočet byl průběžně projednáván kvestorem s tajemnicemi fakult, s členy 
Ekonomické komise AS UHK a následně byl představen děkanům fakult na kolegiu rektora. 
 
Ing. Klicnar představil návrh rozpočtu na rok 2023, prezentoval ukazatele na národní úrovni a vývoj 
rozpočtu ve fixní a výkonové části. Kvestor uvedl, že letos rozdělujeme 407 mil. Kč včetně příspěvku 
na energie; oproti loňsku je nárůst o 7,1 mil. Kč. Vysvětlil dělení v rámci institucionální části 
dle zažité metodiky, tzn. rozdělení fixní a výkonové části, PPK a společné priority a příspěvek 
na energie. Fixní část je rozdělena metodikou z roku 2016, kterou dodržujeme. Jednou z nejvyšších 
položek rozpočtu jsou mzdové náklady a náklady na budovy, přičemž žádná fakulta výrazně 
nepropadá. Podíl rektorátu se nám podařilo udržet na úrovni 43,7 %. Kvestor podal informaci 
k vývoji fondů a využití vysokých úrokových sazeb na BÚ. 
 
Doc. Tomášková přečetla stanovisko Ekonomické komise UHK: "Ekonomická komise doporučuje 
schválit rozpočet UHK na rok 2023 s uvedenou výhradou: smlouvy rektorátních projektových 
pracovníků na dobu určitou je doporučeno řešit úvazkem na dobu určitou s 1,5 roční překlenovací 
lhůtou." 
 
Diskutoval se počet pracovníků, kterých se doporučení týká a jejich náplň práce (dr. Hromadová, 
Ing. Klicnar, prof. Kuča) a vývoj podílu rektorátu na rozpočtu (dr. Thér, Ing. Klicnar). 
 
Vyjádření děkanů fakult k návrhu rozpočtu: 
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Prof. Hynek sdělil, že s předloženým návrhem rozpočtu nesouhlasí. Uvedl, že se součásti dohodly 
na navýšení mezd o 7,5 %, i přesto, že FIM požadoval vyšší nárůst. Rektorát v současné době 
navrhuje navýšení o 9 % a předložené argumenty mě nepřesvědčily. Ve spoustě věcí se mi rozpočet 
líbí, ale s uvedeným mám problém. 
 
Doc. Kříž potvrdil, že za návrhem rozpočtu, který je v souladu s metodikou, stojí a doporučuje 
senátorům jeho schválení. 
 
Dr. Prouza vyslovil souhlas s návrhem rozpočtu, srovnává období, kdy FF výrazně rostla a ocenil 
tehdejší podporu ostatních fakult. 
 
Prof. Vaníček uvedl, že s návrhem rozpočtu souhlasí, byť si umí představit spravedlivější rozpočet 
a připomněl, že nás čeká finančně náročná rekonstrukce budovy C.  
 
Prof. Kuča vysvětlil, že se jedná o přechodný stav, kdy potřebuje udržet na rektorátu projektové 
oddělení do doby, než začnou nové projekty.  
 
Dr. Svobodová z KAP se dostavila na zasedání; počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 12, 
celkem 23. 
 
V diskusi zazněly výtky k metodice rozpočtu (doc. Lipovský, prof. Kuča), byl projednán vysoký 
nárůst rozpočtu rektorátu za posledních 10 let (doc. Bělík, Ing. Klicnar, prof. Kuča) a investiční 
náklady na rekonstrukci toalet (Bc. Drtina, prof. Kuča, Ing. Klicnar). 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 2.  
AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2023 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 
2024 – 2025. 
 
Bod 2. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor). 
 
Dr. Strobach prezentoval výroční zprávu o činnosti, jejíž struktura, skládající se z hlavní části, 
textové a tabulkové přílohy, je daná MŠMT. Prorektor uvedl, že zpracování hlavní části vychází 
z významných událostí a zahrnuje přehled činností konaných v rámci roku 2022 s vazbou 
na strategický záměr; textová část obsahuje srovnání kvantitativních údajů a přílohy souhrn 
povinných údajů. Dr. Strobach vysvětlil letošní změny a úpravy struktury zprávy. VZČ byla 
projednána VR UHK a po schválení AS UHK bude předložena SR UHK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se – 1 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2022. 
 
Bod 3. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2022 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor). 
 
Ing. Klicnar předložil výroční zprávu o hospodaření ve struktuře dané MŠMT. Kvestor seznámil 
senátory s vybranými ukazateli a prezentoval hospodářský výsledek za rok 2022, tvorbu FPP 
z nevyčerpaného příspěvku, vývoj a stav fondů UHK, vybrané finanční prostředky a příjmy 
pro tvorbu rozpočtu následujících let a vybrané náklady ze všech zdrojů. Ing. Klicnar konstatoval, 
že univerzita hospodařila s kladným hospodářským výsledkem, vysvětlil využití zbylých finančních 
prostředků a upozornil na zvýšené celkové mzdové náklady v roce 2022. 
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Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se – 0 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2022. 
 
Bod 4. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
na UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Dr. Dočekalová představila zprávu o vnitřním hodnocení, kterou UHK zpracovává jednou za pět let 
(nyní období 2018-2022) a sestává zejména z těchto částí: popis toho, jaká proběhla hodnocení; 
hlavní výsledky těchto hodnocení; přijatá preventivní, popřípadě nápravná opatření; vyhodnocení 
silných a slabých stránek, příležitostí a rizik; doporučení pro další rozvoj. Hlavní hodnocené oblasti 
jsou systém zajišťování a vnitřního hodnocení kvality, vzdělávací činnost, tvůrčí činnost 
a související činnosti. Závěrem dr. Dočekalová shrnula doporučení pro další rozvoj souvisejících 
činností a zajišťování jejich kvality. 
 
Diskutovala se Rada studijních programů (RSP) - Mgr. Šípoš se dotázal doc. Marešové, zda by bylo 
možné začít jednat ve věci plošného zavedení RSP na všech součástech UHK; studentská komora 
jeho ústy danému vyjádřila podporu. Doc. Marešová uvedla, že věc bude projednána na příští 
schůzce proděkanů pro studium. 
 
Hlasování: pro - 23, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností na UHK. 
 
Bod 5. Bilanční zpráva o plnění Plánu realizace strategického záměru UHK pro rok 2022 
(předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Dr. Strobach představil bilanční zprávu k Strategickému záměru UHK 2021+ a zhodnotil plnění 
stanovených cílů v rámci Priorit UHK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se – 0 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
AS UHK schválil Bilanční zprávu o plnění Plánu realizace strategického záměru UHK pro rok 
2022. 
 
Bod 6. Institucionální podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace v roce 
2023 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
 
Prof. Krejcar prezentoval návrh na rozdělení dotace DKRVO mezi fakulty UHK ve výši přes 81,6 mil. 
Kč. Jedná se o část stabilizační k rozdělení dle priorit strategického záměru, část společných 
nákladů UHK – Postdoci, rankingy, správce časopisů a elektronické informační zdroje a KTT a část 
motivační dle priorit strategického záměru. 
Diskutoval se termín dodání podkladů (mezi rektorátem a fakultami) pro včasné rozdělení dotace 
na DKRVO (Ing. Klicnar, prof. Krejcar, prof. Vaníček, doc. Kříž, prof. Kuča, dr. Svobodová, 
doc. Trojovský). 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 1. 
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AS UHK schválil Institucionální podporu na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné 
organizace v roce 2023. 
 
Bod 7. Oznámení o záměru zřízení věcného břemene (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  
 
Ing. Klicnar informoval akademický senát o záměru zřídit věcné břemeno, které se týká práva jízdy 
a práva chůze pro majitele přilehlé budovy dotčeného stavebními úpravami FF. Na základě 
projednávání podmínek výstavby v územním a stavebním řízení rekonstrukce budovy FF byla 
s vlastníkem sousedního bytového domu podepsána smlouva o právu k provedení stavebních prací. 
Smlouvu o zřízení věcného břemena bude následně schvalovat Správní rada UHK. 
 
Diskutovalo se zpoplatnění daného práva včetně inflace (Bc. Drtina, Ing. Klicnar, dr. Strobach). 
 
AS UHK projednal záměr zřízení věcného břemene. 
 
Bod 5. Různé: 
 

a) Informace k financování rekonstrukce budovy C (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor). 

 
Prof. Kuča uvedl, že financování rekonstrukce budovy C bude vícezdrojové, část financí obdržíme 
z MŠMT, část z KHK a MM HK a zbylé peníze potřebujeme získat. Vzhledem k velké finanční zátěži 
nebude dofinancování řešeno bankovním úvěrem, ale po dohodě všech součástí UHK rozfázovanou 
rekonstrukci zvládneme pokrýt z vlastních zdrojů. 
 
Prof. Vaníček poděkoval rektorovi a děkanům za vzájemnou dohodu a spolupráci.  
 
Ing. Klicnar popsal průběh výběrového řízení bez mobiliáře, plán zdrojů financování rekonstrukce, 
snahu o hledání úspor a výběr kvalitního stavebního dozoru. 
 
Diskutovaly se možné úspory a podmínky výběrového řízení (Bc. Drtina, Ing. Klicnar, prof. Kuča) 
a řešení případných víceprací (dr. Svobodová, Ing. Klicnar). 
 
Mgr. Šípoš z SK odešel ze zasedání; počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 11, celkem 22. 

 
b) Fungování Etické komise UHK (předkládá Bc. Michal Pajer, předseda SK AS UHK). 

 
Bc. Pajer tlumočil žádost studentské komory o vypracování zprávy o činnosti Etické komise UHK. 
 
Prof. Kuča sdělil, že etická komise je poradní orgán rektora a její členové jsou vázáni mlčenlivostí; 
komise řešila 4 podněty, z nichž ke třem jsou na webu zveřejněna usnesení. Rektor uvedl, 
že je ve spojení s předsedou etické komise a připravuje se optimalizace celého procesu; poděkoval 
členům komise za přístup a řešení podnětů. Prof. Kuča připomněl, že od září by na UHK měla 
fungovat pozice ombudsmana, která bude podléhat výběrovému řízení. 
 
Diskutoval se počet podaných podnětů etické komisi a kompetence ombudsmana (Bc. Drtina, prof. 
Kuča, dr. Svobodová) a nároky na vzdělání ombudsmana (Mgr. Borůvková, dr. Strobach, prof. Kuča, 
Bc. Drtina). 
 
Dr. Lipovský vznesl dotaz na problematiku zaručených mezd. Ing. Klicnar potvrdil, že podnět dnes 
řešil v rámci kontroly inspektorát práce a závěrečnou zprávu obdržíme. 
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Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2023 a střednědobý rozpočtový 
výhled pro roky 2024 – 2025. 

2. AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2022. 
3. AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2022. 
4. AS UHK schválil Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností na UHK. 
5. AS UHK schválil Bilanční zprávu o plnění Plánu realizace strategického záměru 

UHK pro rok 2022. 
6. AS UHK schválil Institucionální podporu na Dlouhodobý koncepční rozvoj 

výzkumné organizace v roce 2023. 
7. AS UHK projednal záměr zřízení věcného břemene. 
8. AS UHK bere na vědomí informace k financování rekonstrukce budovy C . 

 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: KAP 11, SK 11, celkem 22.   

Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se – 0 (z technických důvodů se 1 senátor hlasování 
nezúčastnil).  
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: říjen 2023. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 17. 5. 2023                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 
 
 
 


	Zápis

